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 I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisunut:  

1. Har Naalakkersuisut planer om at forøge radiokæden i regioner hvor der er hyppig trafik for 

søfolk, således at der sikres mobil forbindelser i regioner som Disko Bugten, Kangerlussuaq 

fjorden ved Sisimiut, fjordsystemet i Nuuk, Tasiilaq området, samt Sydgrønland? 

 

(Medlem af Inatsisartuni Stine Egede, Inuit Ataqatigiit) 
 
 
Begrundelse: 
 
Det er glædeligt, at der efterhånden er mobil signal i de mest frekventerede regioner, som er lige ud for 

byerne, såvel som til lands og ud i havet. Det er også således, at der desværre ikke er VHF forbindelser i 

nogle regioner. Dette er sammenfaldende med, at der heller ikke for mobil forbindelse.  

Som eksempler kan jeg nævnte områder som byerne Qaqortoq, Nanortalik, samt det mellem Qaqortoq og 

Narsaq. Alle steder frekventeres af rejsende. Selv om området ikke er noget bjerglandskab, er der flere 

radio-døde områder. Nu hvor der er flere og flere rejsende, er der også proportinalt flere eftersøgninger, 

jeg vil derfor gerne have oplyst, om der foreligger planer for forøgelser af radiokæden. 

Jeg ønsker mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejsdage.  

 


